
   
 

11. april 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Kan Naalakkersuisut oplyse om man har viden om skimmelsvamp i psykiatrisk bygning på DIH? 

a. Er der data eller undersøgelser, der be- eller afkræfter denne viden? (Rapport eller 

lignende ønskes vedlagt som bilag) 

 

2. Er Naalakkersuisut vidende om medarbejdernes oplevelser af symptomer på potentiel 

skimmelsvamp og/eller det dårlige indeklima? 

a. I bekræftende fald, hvilke muligheder er der for at ordne forholdene på kort sigt? 

 

3. Hvad er Naalakkersuisuts oplevelse af sikkerhedsforholdene på det psykiatriske område set i 

lyset af, at der i Danmark nu er sket flere drab på grund af sikkerhedsbrister? 

a. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvilke sikkerhedsmæssige foranstaltninger, der bør 

forbedres på både kort og lang sigt? 

b. Ser Naalakkersuisut grund til at ændre nuværende psykiatrilov på baggrund heraf? 

 

4. Hvornår regner Naalakkersuisut med, at psykiatrien herhjemme får en fast psykiater tilknyttet fra 

Region Hovedstaden, som flere parter, herunder Folketinget, har lovet at hjælpe os med? 

 

5. Hvad er Naalakkersuisuts politiske prioritering på voksenpsykiatri-området? 

 

6. Hvad er Naalakkersuisuts prioritering for den voksende gruppe af ADHD-patienter på landsplan?  

 

7. Hvornår vil Naalakkersuisut tilføre de nødvendige ressourcer og midler, som led i en udvidelse af 

psykiatrien og lovning på opnormeringen af det psykiatriske område? 

 

8. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Vi ved alle godt, at psykiatribygningen har været undervejs i mange år, og at status for nuværende er, at 
der fortsat ikke er taget det nødvendige spadestik for at realisere forbedringstiltagene på det psykiatriske 
område herhjemme. 
  
De eksisterende rammer i psykiatrien er utidssvarende, og det er i vores alles interesse, at patienterne i 
hele Grønland, de retspsykiatriske patienter og ikke mindst de børne- og ungepsykiatriske patienter har 
nogle rammer, der både er sikkerhedsmæssige forsvarlige og fordrer til sundhedsfremmende 
interventioner.  
 



   
 

For at sikre bedst mulig behandling af landets psykiatriske borgere og børnefamilier har vi brug for 
kompetente medarbejdere, der trives på deres arbejdsplads. Dertil er der brug for, at de fysiske og psykiske 
rammer er ordentlige, og at medarbejderne ikke bliver syge af at komme på arbejde. Derfor er 
arbejdsmiljøet væsentligt at sikre fra et landspolitisk plan, hvis visionerne om et bedre psykiatrisk område 
skal lykkes. 
 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


